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SalVarea Din păcat

Ajutor! Mă înec! Ajutooor!
Cel care striga cu disperare era Jack, un tânăr înotător, 

care se aventurase în larg şi, fără să-şi dea seama, ajunsese 
prea departe de ţărm. Apa era mai adâncă, iar curentul, 
mai puternic decât crezuse şi nu se mai putea descurca.

– Ajutooor! strigă el încă o dată în timp ce se zbătea, 
luptându-se din răsputeri să-şi menţină capul la supra-
faţă. 

Dar, în ciuda tuturor eforturilor sale, se scufundă. A 
reuşit să iasă din nou, tuşind şi scuipând apa pe care o 
înghiţise, mai speriat ca niciodată. Oare salvamarul nu 
avea de gând să vină?

– Să mă ajute cineva!
Înotătorul se mai scufundă o dată, deşi făcea eforturi 

disperate. Obosise deja. Cu o ultimă sforţare, reuşi să 
mai iasă o dată la suprafaţă. Salvamarul nu se vedea încă. 
„Oricum, nu mai are niciun rost”, îşi spuse el descurajat 
şi încetă să se mai lupte cu valurile, simţind că totul s-a 
sfârşit.

Dar, în clipa în care a încetat să mai dea din mâini 
şi din picioare, salvamarul a despicat un ultim val şi 
l-a prins tocmai când începea să se scufunde din nou. 
Apucându-l bine, salvamarul a început să înoate spre 
ţărm.

După ce şi-a revenit, tânărul l-a întrebat pe cel ce 
l-a salvat: 

– De ce ai aşteptat atât de mult până să intervii? 
Nu puteai să vii mai repede? Am fost groaznic de spe-
riat.

– Atâta timp cât tu te luptai cu disperare, nu te pu-
team salva, a venit răspunsul. Ne-am fi înecat amândoi. 

Mişcările tale m-ar fi încurcat. Dar, când ai renun-
ţat, nu mi-a fost greu să te salvez. Trebuia să te 
hotărăşti – tu sau eu! 

Exact aşa se întâmplă când Isus intervine ca să 
ne salveze din păcat. Nu ne putem salva singuri, 
prin eforturile noastre. Şi când renunţăm la lupta 
aceasta, care este peste puterile noastre, Isus in-
tervine cu puterea Sa. Altfel spus, intervine atunci 
când ne lăsăm în mâna Lui.

Deci primul pas pe calea mântuirii este să ne 
lăsăm cu totul în mâna lui Isus, să-L lăsăm pe El 
să ia conducerea şi iniţiativa.

„Mântuirea cuprinde trăirea unei vieţi de sfin-
ţire pe baza a ceea ce Domnul Hristos a împlinit la 
Golgota. Sfinţirea este progresivă. Prin rugăciune 
şi studiul Cuvântului, noi creştem în mod con-
stant în comuniunea cu Dumnezeu.”

Tu sau eu
START

35

9 Textul-cheie: Alege unul dintre tex tele de 
la secţiunea pentru miercuri a lecţiei. Scrie-l  
aici şi memorează-l în săptămâna aceasta.
� _____________________________
 ______________________________
 ______________________________
 ______________________________
 ______________________________
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DUMINICĂ

Iată părerea mea
� Apostolul Petru vorbea despre Isus şi iu-

birea Sa înaintea unei mul ţimi formate 
din mii de oameni. Pe măsură ce înţele-
geau, foarte mulţi dintre ascultători şi-au 
dat seama că viaţa lor din trecut nu fusese 
cum ar fi trebuit şi că numai Isus îi putea 
salva de la moarte. Aşa că l-au întrebat pe 
Petru: „Ce trebuie să facem?”

� Răspunsul său a fost: „Pocăiţi-vă şi fiecare 
din voi să fie botezat în Numele lui Isus 
Hristos, spre iertarea păcatelor voastre; 
apoi veţi primi darul Sfântului Duh” (Fap-
tele 2:37,38).

� „Căci dacă este cineva în Hristos, este o 
făptură nouă. Cele vechi s-au dus: iată 
că toate lucrurile s-au făcut noi” – spune 
apostolul Pavel în 2 Corinteni 5:17.

� În sensul cel mai direct al cuvântului, noi 
suntem ceea ce a salvat Isus de la pierza-
re. Ştii cum îi numeşte Biblia pe cei cre-
dincioşi? Citeşte următoarele texte şi află 
răspunsul: Maleahi 3:17; Exodul 19:5; 
Zaharia 9:16.

� De cele mai multe ori, oamenii nu pot fi 
salvaţi pentru că nu îşi dau seama sau nu 
recunosc faptul că au nevoie de salvare. 
Fie că este vorba despre dependenţa de 
alcool, de tutun sau de droguri, fie că este 
vorba de o problemă care ţine de suflet, 
dacă cel dependent nu îşi dă seama că 
are nevoie de eliberare, va continua să 
creadă că este liber şi nu va cere ajutor. 

� În cărţile istorice ale Vechiului Testament 
descoperim variate situaţii când, după ce 
a păcătuit şi a ajuns în robie, poporul Is-
rael şi-a dat seama de greşelile făcute şi 
a „strigat către Domnul” pentru mântuire. 
Tu poţi decide să fie altfel în viaţa ta. Nu 
trebuie să aştepţi să dai de greu pentru 
a striga la Dumnezeu. Poţi accepta oferta 
Sa de împăcare chiar azi!

1 2 LUNI

Ce încearcă ei să spună?
Oameni diferiţi, opinii diferite. Unele dintre ci-

tatele de mai jos sunt concepţiile unor adevăraţi 
cetăţeni ai Împărăţiei lui Dumnezeu; altele nu sunt. 
Observi deosebirile? Cum se raportează aceste afir-
maţii la ceea ce spune Dumnezeu în Cuvântul Său? 
După ce vei parcurge textele din secţiunea Dum-
nezeu spune..., scrie o frază care să conţină convin-
gerea ta. Fii pregătit să o citeşti la Şcoala de Sabat.

� „Este imposibil pentru o minte limitată să pri-
ceapă lucrarea de mân tuire. Taina ei întrece 
ştiinţa omenească, dar acela care trece de la 
moarte la viaţă simte că aceasta este o realitate 
dumnezeiască. Începutul mântuirii îl putem cu-
noaşte printr-o experienţă personală. Rezulta-
tele ei se întind până în veacurile eterne.” – Ellen 
White, autoare inspirată

� „Păcatul este cea mai teribilă boală; vindeca-
rea de păcat începe prin recunoaşterea bolii. 
Păcătosul trebuie să se împace cu Dumnezeu, 
prin acceptarea lui Isus Hristos ca Mântuitor 
personal. A-L accepta pe El în această calitate 
înseamnă ca păcătosul să creadă că Isus Hris-
tos a murit pentru el, în locul lui şi din cauza pă-
catelor lui. Deoarece crucea exprimă moartea 
Mântuitorului, păcătosul trebuie să-şi poarte 
crucea, acceptând propria răstignire faţă de 
păcat.” – AZŞ cred…

� „Mântuirea cuprinde trăirea unei vieţi de sfinţi-
re pe baza a ceea ce Domnul Hristos a împlinit 
la Golgota. Sfinţirea este progresivă. Prin rugă-
ciune şi studiul Cuvântului, noi creştem în mod 
constant în comuniunea cu Dumnezeu.” – Co-
mentariul biblic AZŞ

� „Dumnezeu creează din nimic. Extraordinar, 
spui tu. Şi, într-adevăr, aşa este; dar El face ceva 
care este şi mai extraordinar de-atât: El face 
sfinţi din oamenii păcătoşi.” – Soren Kierkegaard, 
filosof
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3 MIERCURI

Dumnezeu spune...
� Efeseni 2:8
 „Pentru că prin har aţi fost mântuiţi, prin 

credinţă. Şi aceasta nu vine de la voi; ci 
este darul lui Dumnezeu.”

� Galateni 1:4 
 „El S-a dat pe Sine însuşi pentru păcatele 

noastre, ca să ne smulgă din acest veac rău, 
după voia Dumnezeului nostru şi Tatăl.”

� 1 Petru 2:24
 „El a purtat păcatele noastre în trupul Său, 

pe lemn, pentru ca noi, fiind morţi faţă de 
păcate, să trăim pentru neprihănire; prin 
rănile Lui aţi fost vindecaţi.”

� Romani 5:8,9
 „Dar Dumnezeu Îşi arată dragostea faţă de 

noi prin faptul că, pe când eram noi încă 
păcătoşi, Hristos a murit pentru noi. Deci, 
cu atât mai mult acum, când suntem so-
cotiţi neprihăniţi, prin sângele Lui, vom fi 
mântuiţi prin El de mânia lui Dumnezeu.” 

� Ioan 3:16
 „Fiindcă atât de mult a iubit Dumnezeu 

lumea, că a dat pe singurul Lui Fiu, pentru 
ca oricine crede în El să nu piară, ci să aibă 
viaţa veşnică.”

� Ioan 3:3
 „Drept răspuns, Isus i-a zis: «Adevărat, ade-

vărat îţi spun că, dacă un om nu se naşte 
din nou, nu poate vedea Împărăţia lui 
Dumnezeu.»”

� Ioan 14:6
 „Isus i-a zis: «Eu sunt Calea, Adevărul şi Via-

ţa. Nimeni nu vine la Tatăl decât prin Mine».”
� Ieremia 13:23
 „Poate un etiopian să-şi schimbe pielea, 

sau un pardos să-şi schimbe petele? Tot 
aşa, aţi putea voi să faceţi binele, voi, care 
sunteţi deprinşi să faceţi răul?”

� Ieremia 17:9
 „Inima este nespus de înşelătoare şi de 

deznădăjduit de rea; cine poate s-o cu-
noască?”

� Vezi şi: Romani 8:7; Ioan 3:8.

4
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MARŢI

Ce importanţă are pentru mine?
� Cu veacuri în urmă, Păstorul lui Hermas a visat o 

femeie în vârstă, plină de riduri şi neputincioasă. 
În visul său, pe măsură ce timpul trecea, ea a în-
ceput să se schimbe; în timp ce corpul ei era încă 
bătrân şi părul ei alb, faţa a început să arate mai 
tânără. În cele din urmă, ea a devenit o tânără 
frumoasă şi plină de vitalitate.

� T. F. Torrance a asemănat această femeie cu Bi-
serica. Creştinii nu pot rămâne nemişcaţi. Dacă 
Duhul lui Hristos domneşte înăuntru, ei sunt în 
procesul schimbării. Pavel spunea: „Hristos a iu-
bit Biserica şi S-a dat pe Sine pentru ea, ca s-o 
sfinţească, după ce a curăţit-o prin botezul cu 
apă, prin Cuvânt, ca să înfăţişeze înaintea Lui 
această Biserică slăvită, fără pată, fără zbârcitură 
sau altceva de felul acesta, ci sfântă şi fără priha-
nă” (Efeseni 5:25-27).

� O simplă cunoaştere despre Dumnezeu şi despre 
iubirea şi bunătatea Sa nu este suficientă. Încer-
carea prin forţele proprii de a dezvolta binele din 
noi este imposibilă. Educaţia, cultura, exercitarea 
voinţei, eforturile omeneşti, toate acestea îşi au 
sfera lor de acţiune, dar aici ele sunt fără putere. 
Ele pot produce o corectă comportare exterioa-
ră, dar nu pot schimba inima; ele nu pot curăţa 
izvoarele vieţii. Deci este imposibil să scăpăm 
prin noi înşine de prăpastia păcatului în care  
ne-am afundat. Inimile noastre sunt rele şi sin-
guri nu le putem schimba. Trebuie să existe o 
putere care să lucreze dinăuntru, o nouă viaţă de 
sus. O experienţă a mântuirii ce pătrunde pro-
fund în suflet vine numai de la Dumnezeu. Nu-
mai prin Isus Hristos se poate primi mântuirea, 
„căci nu este sub cer un alt nume dat oamenilor, 
în care trebuie să fim mântuiţi” (Faptele 4:12).

� Gândeşte-te la cum arată viaţa unui om care nu 
Îl cunoaşte pe Dumnezeu şi scrie pe rândurile 
de mai jos care sunt schimbările cele mai vizibi-
le care apar în viaţa lui odată cu cunoaşterea lui 
Hristos.

  ______________________________________  
  ______________________________________  
  ______________________________________
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5 6JOI 

Ce legătură are cu mine?
� Un om cu un comportament corect, ire-

proşabil, etic, un om bine crescut, cizelat, 
educat mai are nevoie de naşterea din 
nou? Pentru a răspunde la această între-
bare, Emil Brunner foloseşte o ilustraţie 
care a devenit celebră în teologie. În ac-
celeratul care se grăbea spre Berlin, s-au 
urcat doi călători. Primul: un om aşezat, 
fin, elegant, amabil, un tovarăş de drum 
ideal. Al doilea: un om ursuz, colţuros, 
neşlefuit, needucat, lipsit de amabilita-
te, egoist, un om cu care nu ai dori să ai 
de-a face vreodată. Este vreo diferenţă 
între aceşti doi călători? Suntem tentaţi 
să răspundem afirmativ. Dar Brunner 
răspunde categoric: NU. Fiindcă ambii… 
au greşit trenul. Vrând să călătorească la 
Viena, s-au urcat în acceleratul de Berlin. 
Primul, cu firea sa cuceritoare, cu amabili-
tatea sa firească, mergea în aceeaşi direc-
ţie greşită ca şi tovarăşul său de călătorie, 
al cărui comportament lăsa mult de dorit. 
Ambii au fost nevoiţi să schimbe direcţia 
de mers. Această „schimbare de direcţie” 
este pocăinţa sau naşterea din nou.

� Fântâna inimii trebuie curăţată mai întâi, 
şi numai după aceea se va curăţa şi izvo-
rul care ţâşneşte din ea. Viaţa de creştin 
nu este o modificare sau o îmbunătăţire 
a celei vechi, ci o transformare a naturii. 
Când Duhul lui Dumnezeu ia inima în 
stăpânire, El transformă viaţa. Gânduri-
le păcătoase sunt înlăturate, faptele rele 
sunt părăsite, iubirea, umilinţa şi pacea 
iau locul mândriei, invidiei şi certurilor. 
Binecuvântarea vine atunci când omul se 
predă prin credinţă lui Dumnezeu.

� Dacă ar fi să Îi predai azi 3 lucruri lui Isus 
care ar fi acelea? Scrie mai jos!

  _________________________________
  _________________________________
  _________________________________
 

VINERI

Cum se întâmplă? 
� „Eu sunt adevărata viţă”, spune Isus. „Rămâneţi în 

Mine şi Eu voi rămâne în voi. După cum mlădiţa 
nu poate aduce roadă de la sine, dacă nu rămâ-
ne în viţă, tot aşa, nici voi nu puteţi aduce roadă, 
dacă nu rămâneţi în Mine” (Ioan 15:1,4).

� Acesta este secretul unei vieţi creştine adevăra-
te, care înseamnă creştere şi maturizare. Este mi-
nunat să ştii că Dumnezeu ţi-a iertat păcatele şi 
te-a primit să fii un copil al Său. În aceasta constă 
îndreptăţirea. Dar nu este decât începutul vieţii 
noi. Trebuie să şi rămâi un copil al lui Dumnezeu 
şi să duci o viaţă după voia Lui. Aceas ta este sfin-
ţirea şi ea este adusă la îndeplinire în viaţa noas-
tră, de Duhul lui Dumnezeu. 

� Planul de Mântuire este minunat, dar trebuie 
să-l acceptăm. În felul acesta vom avea asigurată 
viaţa veşnică. Dacă îl respingem sau nu-l luăm în 
seamă, ne aşteaptă moartea. Alegerea este sim-
plă, dar fiecare dintre noi trebuie să o facă.

 „Cum vom scăpa noi, dacă stăm nepăsători faţă 
de o mântuire aşa de mare?” (Evrei 2:3)

� Fiecare om este ispitit cel puţin o dată în viaţă să 
amâne un lucru important pe care îl are de făcut. 
Chiar şi tu, ca elev sau elevă, ai amânat măcar o 
dată momentele de pregătire pentru un test im-
portant sau pentru o teză de final de semestru. 
Cu siguranţă, ai observat apoi cât de greu este 
să recuperezi într-un timp foarte scurt ceea ce 
a rămas neînvăţat la timpul potrivit. Uneori, nici 
nu se mai poate recupera totul. La fel este şi în 
viaţa de credinţă, în relaţia cu Dumnezeu. Îţi spui 
acum că mai este timp, că vei schimba ceva de 
mâine sau de săptămâna viitoare. Dar timpul 
trece şi ocaziile se risipesc. După prima amâna-
re, urmează şi a doua, a treia şi aşa mai departe. 
Cu timpul, inima se împietreşte şi nu mai reacţi-
onează cu uşurinţă la imboldurile şi la apelurile 
Duhului Sfânt. Dacă vrei să schimbi ceva în viaţa 
ta, schimbă chiar azi. Astăzi, dacă auzi glasul lui 
Dumnezeu, nu amâna!
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